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MILÍ SPOLUOBČANIA!
Dovoľte mi prihovoriť sa k Vám v čase najkrajších sviatkov 

pokoja, lásky a porozumenia. Vianočné sviatky sú obdobím 
na ktoré netrpezlivo čakáme, lebo ich čaro a výnimočnosť nás 
napĺňajú pocitmi šťastia, pohody a harmónie. Atmosféra tých-
to dní je plná spomienok i očakávaní, nič nie je bežné ani všed-
né, napriek tomu, že Vianoce sú každý rok, ich okúzľujúce 
čaro sa nedá ničím nahradiť ani napodobniť. Vianočné sviatky 
v každom z nás upevňujú základné ľudské hodnoty. Tíško pri-
chádza tento zvláštny čas, keď sa stretávajú rodiny, príbuzní  
a známi, keď si sadáme k spoločnému stolu, aby sme sa tešili 
z jedinečnej sily, ktorej hovoríme rodinné puto. V tento svia-
točný čas chceme byť dobrí navzájom k sebe, chceme kaž-
dému rozdávať len radosť. Vianoce sú obdobím, keď sa každý 
snaží byť s blízkymi, keď si uvedomujeme silu priateľstva, lás-
ky, úcty a obetavosti. Pre každého z nás je dôležité, aby sa dni 
napĺňali spokojnosťou, ľudskou spolupatričnosťou, osobným 
uplatnením, ako i dosahovaním vytúžených cieľov. Vianočný 
čas má svoje neopísateľné čaro pre každého, kto sa nepozerá 
iba očami, ale i srdcom a je príležitosťou zastaviť sa, a pozrieť 
sa do hĺbky svojej duše. Tam, kde sú skryté naše najtajnejšie 
túžby a želania.

V tento čas pokoja schádza sa rodina a na život za nami 
spolu sa spomína, pri slávnostne prestretom stole sú aj prázd-
ne miesta a slzy vtekajú cez slová do hlasu.

V tento sviatočný čas si viac ako inokedy uvedomíme, že 
napriek dospelosti v každom z nás drieme kúsok malého die-
ťaťa, ktoré netrpezlivo čaká na nádherne pripravený štedro-
večerný stôl, voňavú kapustnicu, žiarivý stromček a darčeky, 
ktoré nás pod ním čakajú.

Vianočné sviatky – čas radosti, vychutnajme si ich so všet-
kým čo k nim patrí. V dušiach nech sa nám rozhostí krásny 
pocit, na stole nech zavonia kapor, či iné dobroty, a Štedrý ve-
čer nech zanechá v našich srdciach stopu pohody a radosti.

Milí spoluobčania, prajem Vám všetkým požehnané via-
nočné sviatky, nech ticho Vianoc nás všetkých naplní pravým 
pokojom, radosťou, láskou, zdravím a božím požehnaním po 
celý nový rok. 

   Monika Puzderová
            starostka

Príjemné prežitie vianočných sviatkov,
veľa šťastia a úspechov v novom roku

 
prajú starostka MČ, 

zamestnanci MÚ a poslanci MZ

Vážení občania,
pod vianočný stromček Vám želáme
veľa spokojnosti v duši, lásky v srdci, 
zdravia v tele a pohodu v rodine. 

Naplno si užite tie zázračné chvíle 
a nech je pre Vás posolstvo 
nebeského pokoja oblátkou nádeje a šťastia.

Oddychujte, majte na tvári úsmev 
a v srdci smiech. 
Majte pri sebe všetkých, 
na ktorých Vám záleží.
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ŠTATISTIKA 2023
Počet obyvateľov ku 1.12.2023: 784

Počet narodených: 6
 chlapci: 2
 dievčatá: 4

Počet zomrelých: 3
 muži: 1
 ženy: 2

Počet prisťahovaných: 4

Počet odsťahovaných: 7

Trvalý pobyt v Šebastovciach
Prečo je potrebné prihlásiť si trvalý pobyt, ak žijem v Šebastovciach? 
Pre obec, resp. mestskú časť, to má veľký význam. Samosprávy do-

stávajú každoročne podielové dane, ktorých výšku určuje práve počet 
obyvateľov: Tých, ktorí majú v danej obci trvalý pobyt. Šebastovce dostáva-
jú každoročne približne 150 € na jedného obyvateľa. Nie je to práve horibilná 
suma, no každé euro sa počíta. Občana nie je možné donútiť, aby sa na TP 
prihlásil. Jedno je isté. Podielové dane na takýchto ľudí poberá iná MČ, ale svoje 
práva na čistotu, údržbu, osvetlenie a iné si samozrejme uplatňuje u nás. Stojí to 
možná na zamyslenie. 
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Dňa 29. októbra sa konala druhá Žebešská svadba alebo 
stretnutie manželských párov Šebastoviec a rodákov zo Šebas-
toviec. Pozvánku na túto akciu sme ponúkli všetkým. Tí, ktorí 
prijali naše pozvanie určite neoľutovali a odniesli si pekné spo-
mienky do svojich rodín a ďalšieho spoločného života. 

Poďakovanie patrí tým, ktorí túto akciu podporili finančne. 
Spoločnosť San Care s.r.o a poslanci MZ, ktorí svoje odmeny 
darovali na túto akciu. 

Ďakujeme predovšetkým tým, ktorí pri príprave tejto peknej 
kultúrnej akcie priložili ruku k dielu. Pracovníčkam MÚ Valike 

Pahulyovej a Evke Balogovej, kuchárkam a ich pomocníkom 
Boženke Szilagyiovej, Helenke Suchej, Anke Mkajiovej, Marike 
Arkaiovej, Robovi Makaiovi, Mariene Adamčíkovej. 

Poslancom Anemarke Vašinskej, Mirke Makajiovej a Ľubošo-
vi Vaškovi. Dievčatám Dianke Pahulyovej, Kristínke Baloghovej, 
Lenke Baloghovej a Šarlotke Vaškovej. 

Poďakovanie patrí aj nášmu pánovi farárovi Jozefovi Vihon-
skému, pani kostolníčke Gitke Ferkovej aj tete Paule Dzurišovej. 

Ďakujeme a verím, že o päť rokov sa bude konať aj 3. ročník 
Žebešskej svadby. 

Ponúkame niekoľko obrázkových spomienok: 

DRUHÁ ŽEBEŠKÁ SVADZBA

Ej zahraľi vešelu na mojim vešeľu...  ...abo, druhá Žebešská svadzba

Svadzebne ohlaški

Mile našo 
Zato, že sce še šlebodne rozhodľi prisc do Žebeša a spominac na Vašu svadzbu,  

ohlašujeme Vam po perši, po druhi i po treci raz, že Vas čekame 
v ňedzeľu 29. oktobra teho roku o pol jedenastej hodziňe 

v našim kosceľe svateho Jána Krstiteľa v Žebešu na svatej omši.

Tam podzekujeme Panu Bohu za spoločňe dožite roki a popitame ho o požehnaňe do daľšeho manželskeho života. Po svatej omši 
še pred koscelom stretňeme a špivajuci zo šickima Vašima hoscami pridzeme do kulturi. Okrem hoscoch sebe doňešce v zajdze, 
co scece žesc aj vipic, okrem vodi. Vodi Vam dame, bo nestoji veľo peňeži. Doňešce sebe dobru dzeku, aj dajaku korunu, bo budze 
aj redovi a ešči veľo srandi. Pridze aj  FS Borievka aj Rado s Ferim, žebi sme sebe zašpivaľi i zatancovaľi. Obed nam navarja 
našo šikovne kuharečki, ta budze poľevka z kuri i meso z poľevki, i komperki, i dajaka lakocinka. Kebi sce sceľi priňesc daco 
gu „pečeňu aj vareňu“ pre našo kuharečki, abo svoju zajdu, žebi sce ňemali starosci v nedzeľu, ta možece prisc už v sobotu pred 
večarom okolo pijatej hodzini do kulturi. 

Budzeme Vas čekac. Šicko Vam prezradzic nemožeme, bo bi ňebulo prekvapeňe.
Cešime še na Vas šickich. Kebi sce dačemu nerozumeľi, ta še opitajce na uradze.
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MIKULÁŠ 

AJ TAKTO SA DÁ !!! TAKTO SME BRIGÁDOVALI 

Aj k Šebastovským deťom prišiel tohto roku Mikuláš. 
Navštívil všetky deti priamo doma aj so svojim pomocníkom 

anjelom a čertom, priniesol im balíčky plné sladkých dobrôt.  
Mikuláš by sám všetko nezvládol. 

Za pomoc Mikulášovi ďakujeme: 
San Care s.r.o Šebastovce, Beki desing s.r.o., Šeabastovce, 

Kamico s.r.o Šebastovce, DP work s.r.o. – píla Šebastovce,  
Agro Valaliky s.r.o., a Akzent BigBoard agentúra Košice

Ďakujeme veľmi pekne za pomoc 
pánom - Danielovi Janočkovi, Ladisla-
vovi Janočkovi a Ladislavovi Vašin-
skému za pomoc pri odpratávaní sne-
hu na chodníku.

DOBRÝ DEŇ,TU OBECNÝMIKULÁŠ



6

ÚCTA K STARŠÍM 2023

ZANIKNÚ ŠEBASTOVCE ???
Aktuálne médiami prebieha diskusia o redukcii mestských častí 

(MČ). Táto diskusia trvá dlhšie, ale tentoraz naberá reálne kontú-
ry. Poslanec mestského zastupiteľstva a zároveň starosta MČ Dar-
govských hrdinov (Furča) pán Babušik, zastupujúci najväčší posla-
necký klub v mestskom zastupiteľstve, predložil 24.11.2023 návrh  
s vytvorením od 9 do 11 obvodov, kde sa s počíta so zlučovaním 
MČ a de facto s likvidáciou všetkých malých MČ bez akýchkoľvek 
diskusií s ostatnými, bez prejednania v rade starostov iba tak, z po-
zície moci poslanca. Drzosť najväčšieho zrna. Ja, pán poslanec ja 
môžem predkladať návrhy aké chcem. Nakoniec jeho návrh ne-
prešiel. Pár starostov veľkých MČ zvolalo stretnutie, kde sa zúčast-
nilo 6 z 8 „sídliskových” mestských častí (bez malých MČ). Tam sa 
dohodli na zrušení malých MČ. Napriek tomu, že práve veľké MČ 
majú niekoľko násobne vyššie náklady na prevádzku, ktoré by 
sa dali ušetriť ich zrušením, zlúčením či spojením do už aj tak jed-
ného stavebne zrasteného mesta (celku), tie sa rozhodli alibisticky 
šetriť inde. Zaujímavý je aj fakt, že okrem MČ KVP väčšinu prác 
– služieb v ich častiach realizuje Mesto Košice. Chystajú sa teda 
zrušiť tzv. „dedinské” MČ, ktoré majú stáročnú históriu a k mestu 
Košice boli pričlenené za komunizmu v 60-tych a 70-tych rokoch 
minulého storočia bez ich súhlasu ako kedysi: o nás – bez nás. Na-
stáva paradox - „sídliskové” MČ so 60 - 70-ročnou históriou plánujú 
rušiť 800-ročné MČ.

Aký osud čaká Šebastovce po zmene zákona umožňujú-
com zlučovanie mestských častí?

INFORMÁCIA V SKRATKE
Schválením novely zákona číslo 401/1990 Zb., bol v Košiciach 

zrušený základný nástroj demokracie - referendum, čiže právo slo-
bodne rozhodnúť občanom, obyvateľom mesta resp. mestských 
častí a vyjadriť sa k svojej ďalšej existencii. 

No a kto o tom chce rozhodovať? 
• Poslanci mestského zastupiteľstva, ktorí si sami z rozpočtu roč-

ne rozdelia 600 tisíc eur (5 ročný rozpočet Šebastoviec).

• Starostovia veľkých MČ, ktorých úrady stoja ročne 12 miliónov  
a ktorí sú zároveň poslancami mestského zastupiteľstva a niekto-
rí aj KSK za nemalé odmeny.

• poslanci mestského zastupiteľstva, ktorí sú zároveň poslancami 
miestnych zastupiteľstiev vo veľkých MČ a stoja ročne takmer 
500 tisíc €.
Títo ľudia idú vraj zmenou počtu MČ zefektívniť samosprávu  

v Košiciach.
Na porovnanie: malé MČ stoja ročne mesto na podielových da-

niach 5 miliónov a poslanci malých MČ 70 tisíc €.
Uvedené čísla nie sú výmysel. Sú to reálne sumy uvedené v roz-

počte mesta a MČ. Malé MČ už dlhodobo nie sú spokojné s finanč-
ným prerozdelením podielových daní.

Napriek navyšovaniu poplatkov a daní v Košiciach, platca (ob-
čan) nevidí žiadne zlepšenie v poskytovaní služieb resp. v zlepšení 
rozvoja obce.

Áno samospráva stojí peniaze, je to služba pre občana. Áno poď-
me riešiť samosprávu a financie. Každá zmena vyvolá ďalšiu a tá 
nemusí priniesť šetrenie. Kým nemáme v rukách žiadnu finančnú 
analýzu, je ťažko riešiť ďalšie návrhy, ktoré sú len o politickom egu 
niektorých poslancov a už vôbec im nejde o občana.

PONÚKAJÚ SA NÁM DVE MOŽNOSTI: 
zostať súčasťou Košíc a nechať zaniknúť našu históriu, investície  
a rozvoj alebo zabojovať o samostatnosť! Aj keď je to legislatívne  
v tomto momente veľmi zložité. V rámci svojich kompetencií sa sna-
žím všetkými prostriedkami zastávať Šebastovce, ale ak sa nič ne-
zmení o budúcnosti mestských častí budú rozhodnú poslanci mesta 
Košice. Sú to ľudia z ktorých mnohí ani nevedia kde sú Šebastovce. 
Považujem túto problematiku za dôležitú preto aj tento článok v Še-
bastovčanovi. Ak máte chuť sa do debaty na túto tému zapojiť, 
určite budeme radi za každý podnet a argument.    

Monika Puzderová

NA ZLÚ FINANČNÚ SITUÁCIU DOPLÁCAJÚ AJ ŠEBASTOVCE
Pri tvorbe rozpočtu na rok 2023 vychádzali pracovníci miest-

neho úradu z poznatkov, konzultácií a informácií, ktoré prebiehajú 
medzi miestnym úradom a Magistrátom mesta Košice. Najväčšou 
rozpočtovou položkou príjmu je totiž podiel z podielových daní 
fyzických osôb, ktorý pre mestskú časť prichádza z mesta Košice.

Príjem sme tak predpokladali na úrovni 118 950 €. Z rôz-
nych dôvodov pri prerozdelení týchto daní sa tento predpoklad 
takmer o 7 000 €. 

V týchto dňoch rezonuje v Košiciach informácia o nelichoti-
vej finančnej situácii v meste. Toto má za následok ďalšie zní-
ženie financií aj pre našu mestskú časť, tvoriť výpadok na strane 
príjmov z podielových daní spolu cca 10 000 € v roku 2023. 
Mestská časť Košice Šebastovce chce informovať svojich oby-
vateľov, že nenesie žiadny podiel na zlej finančnej kondícii mes-
ta. Na výpadky v príjmovej časti rozpočtu naša mestská časť rea-
govala efektívne a včas, o čom budeme informovať po finančnej 
uzávierke roka 2023.


